
Обичайно е световният зимен 
икономически „форум на върха“ 
в известния швейцарския курорт 
Давос да привлича вниманието 
на широката общественост, на 
информационните агенции и на 
анализаторите. И тази година 
поредната годишна среща на 
Световния икономически форум, 
приключила на 20 януари, не 
направи изключение.

Редица участници в диалога 
направиха изявления пред 
медиите след приключването му. 
Така например генералният  
директор на Световната 
търговска организация (СТО) 
Нгози Оконджо-Ивеала заяви, 
че срещата е привлякла 
вниманието на международната 
общност върху факта, че е нужно 
„безпрецедентно сътрудничество, 
за да се решат наистина 
проблемите пред световното 
развитие“.

В своя коментар  
ръководителят на СТО подчерта, 
че в икономически план светът 
далеч не се е възстановил още от 
чудовищната преса на пандемията 
СОvid-19, но ситуацията се 
подобрява и в този глобален 
процес повторното отваряне на 
Китай е особено положителен 
фактор. „Възстановяването 
на вътрешното потребление и 
икономическата активност в 
страната е добра новина за 
световната икономика и Китай 
ще продължи да бъде двигател 
на нейния растеж“, изтъкна г-жа 
Оконджо-Ивеала.

Тази висока оценка за 
цялостното стопанско развитие 
на огромната азиатска страна 
в настоящия момент, направена 
от генералния директор на 
Световната търговска организация, 
е още едно убедително 
доказателство за продължаващия 
възход на КНР, която преодоля 
голямото предизвикателство 
на зловещия вирус и продължи 
уверено напред и нагоре, към 
нови върхове.

Петър Герасимов

Двигател на 
световната 
икономика
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2Си Дзинпин поздрави 
всички китайци по случай 
Пролетния празник
На 20 януари ЦК на ККП и 
Държавният съвет проведоха 
среща, посветена на Пролетния 
празник, на която генералният 
секретар Си Дзинпин  
отправи своите поздрави  
към всички китайци.

Постоянната мисия на 
Китай в ООН и други 
организации дадоха 
новогодишни приеми 
На приема в постоянната 
мисия на Китай в ООН в Ню 
Йорк имаше изпълнения на 
традиционна музика, чаена 
церемония и различни обичаи, 
свързани с празника. 

i i 4

Радостни емоции  
и светли надежди 

Празник в Институт  
„Конфуций“ – София 6

Каквото и да прави 
Китай, Западът ще го 
обвинява за COVID

Плакат за новогодишния 
концерт на Китайската 
медийна група 
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новини

Всички в Китай 
се присъединяват 
към празненствата 
по случай новата 
година
В град Хуайан, 
провинция Дзянсу, 
деца показват 
китайския йероглиф 
„Фу“, който означава 
богатство и късмет, 
както и куплети, 
написани от самите 
тях по случай 
празника

Си Дзинпин поздрави 
всички китайци по случай 
Пролетния празник

Благотворителна разпродажба 
„За любовта няма граници“

Н

Н

И
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а 20 януари су-
тринта в Пекин 
ЦК на ККП и 
Държавният съ-
вет проведоха 
среща, посветена 

на Пролетния празник, на 
която генералният секретар 
Си Дзинпин отправи своите 
поздрави към всички етни-
чески групи в страната, съ-
народниците от специални-
те административни райо-
ни Хонконг и Макао, и от 
Тайван, както и към китай-
ците в чужбина.

„През изминалата годи-
на, справяйки се с външ-
ните предизвикателства и 
изпълнявайки тежките за-
дачи, свързани с реформи-
те в страната, цялата пар-
тия, армия и народ откри-
ха нова страница в изграж-
дането на една модерна со-
циалистическа държава“, 

еотдавна в Пе- 
кин се проведе 
14-ото издание 
на годишната 
благотворител-
на разпродаж-

ба „За любовта няма гра-
ници“, в която се включи-
ха висши китайски дипло-
мати, включително минис-
търът на външните работи 
Цин Ган, както и предста-
вители от над 120 чуждес-
транни посолства и члено-
ве на международни орга-
низации в Китай.

Тазгодишното събитие е 
под мотото „Топъл път към 
израстването“ и се фокуси-
ра върху децата в бедните 
селски райони. Дарения-
та ще бъдат използвани за 
изграждането или ремон-
та на бани в 100 начални 
и средни училища в юго-
западната провинция Юн-
нан, което ще предостави 

посочи Си Дзинпин.
„Заекът е благословено 

животно в традиционна-
та китайска култура. Той е 
интелигентен, гъвкав, чис-
тосърдечен, добродушен, 
миролюбив и симпатичен. 

Надявам се, че всички хора, 
особено младите, ще бягат 
бързо като зайци, преслед-
вайки мечтите си, и ще по-
кажат своите способности 
във всички сфери“, каза още 
китайският лидер.

необходимите хигиенни ус-
ловия на близо 20 000 деца.

На благотворителната 
разпродажба бяха прода-
дени 58 000 артикула, а в 
платформата за електронна 
търговия Taobao бе открит 
специален магазин, който 
ще приема поръчки до 8 
февруари.

Благотворителната раз-
продажба „За любовта ня-
ма граници“ се провежда от 
2009 г. насам и се фокуси-
ра върху съживяването на 
селските райони, реализи-
рането на проекти в сфери 
като здравеопазването, ин-
фраструктурата и грижите 
за децата.

Най-устойчивият 
на замръзване 
високоскоростен влак

Инвестициите в 
дълготрайни активи 
нарастват

а 19 януари от 
град Харбин, 
провинция Хъй-
лундзян, бе пус-
нат в експлоа-
тация нов мо-

дел на високоскоростните 
влакове „Фусин“, който е 
забележително постиже-
ние на китайските желе-
зопътни технологии. Мо-
делът CR400BF-GZ от се-
рията електрически мот-
рисни влакове „Фусин“ е 
най-бързият и интелиген-
тен, както и най-устойчи-
вият на замръзване, заяви-
ха от China Railway Harbin 
Group. Той има автоматич-
на функция срещу замръз-
ване, а компонентите му 

и материалите, от които е 
направен, са проектирани 
да издържат на ниски тем-
ператури, така че да рабо-
ти нормално дори при -40 
градуса по Целзий.

От компанията заявиха, 
че в момента в движение 
са два влака от този мо-
дел, за да подобрят транс-
портния капацитет по вре-
ме на Пролетния празник 
(китайската Нова година). 
След това се очаква да бъ-
дат пуснати още четири.

Серията електрически 
мотрисни влакове „Фусин“ 
е независимо проектирана 
и произведена в Китай. Те 
са с експлоатационна ско-
рост от 350 км/ч.

нвестициите в 
дълготрайните  
активи на цен-
трално админи-
стрираните дър-
жавни предп- 

риятия в Китай са се уве-
личили с 5,6% на годиш-
на база до 3,6 трилиона юа-
на (531,74 милиарда дола-
ра) през първите 11 месеца 
на 2022 г., показват данни 
от Комисията за надзор и 
управление на държавни-
те активи.

Инвестиционната стру- 
ктура на държавни пред-
приятия бе оптимизирана 
миналата година, като вло-
женията в стратегически 

нововъзникващи индус-
трии остават на високо 
ниво, заемайки повече от 
20% от общия размер, по-
сочи Пън Хуаган, говори-
тел на комисията, като до-
бави, че инвестициите в 
автомобили с нови енер-
гии, комуникации и про-
изводство на електроника 
продължават да поддър-
жат двуцифрен ръст.

Централно администри-
раните държавни предпри-
ятия ще продължат да уве-
личават инвестициите си в 
сектори като облачни из-
числения, широколентова 
инфраструктурна мрежа, 
5G и 6G и други.
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1月24日，拉美和加勒比国家共同体第七届峰会在阿根廷首都布
宜诺斯艾利斯举行。应拉共体轮值主席国阿根廷总统费尔南德

斯邀请，国家主席习近平向峰会作视频致辞。新华社发

+丨镜头里的中国年——精彩庙会  
烟火大集
1月25日，游客在湖北省襄阳市唐城春节庙会观看
舞狮表演。
逛庙会，赶大集，红红火火过大年。在祖国的天南
地北、城市乡村，人们赏民俗，看表演，品美食……
大街小巷到处洋溢着热腾腾的“烟火气”，汇成一幅
幅充满活力的新春图景。

新华社新闻 

习近平向拉美和加勒比国家共同
体第七届峰会作视频致辞

新华社北京1月25日电 
1月24日，拉美和加勒比
国家共同体第七届峰会在
阿根廷首都布宜诺斯艾利
斯举行。应拉共体轮值主
席国阿根廷总统费尔南
德斯邀请，国家主席习近
平向峰会作视频致辞。

习近平指出，拉美和加
勒比国家是发展中国家的
重要组成部分，也是全球
治理的积极参与者和贡献
者，拉共体已经成为全球
南南合作不可或缺的推动
力量，为维护地区和平、
促进共同发展、推进区域
一体化发挥了重要作用。

习近平强调，中方一贯
支持拉美和加勒比地区
一体化进程，高度重视发
展同拉共体关系，将拉共
体视为巩固发展中国家
团结、推动南南合作的重
要伙伴。正是本着这样的
初心，中方同拉方一道，
不断加强中拉论坛建设，
推动中拉关系进入平等、
互利、创新、开放、惠民
的新时代。越来越多的地

兔年新春中国消费市场加速回暖
新华社长沙1月25日电 

题：兔年新春中国消费市场
加速回暖

时隔两年，在广州工作的
长沙市民张先生踏上期盼
已久的回家过年旅途。出
站后的第一件事就是“打卡”
家乡奶茶品牌茶颜悦色。

在店员的推荐下，他买
了冬季新品“三层被”，开心
地发了朋友圈：“回家了！目
标：好好陪家人，吃遍家乡
美食。”

“门店客流量和平时相
比翻倍增长。”茶颜悦色高
铁南站店店长陈坤和他一
样开心。

今年春节是中国疫情防
控进入新阶段后的首个春
节。春节“返乡潮”叠加各地
出台的刺激消费政策，使
得兔年春节的旅游、消费
市场更为火热。

国务院联防联控机制
春运工作专班初步分析研
判，春运期间客流总量约
为20.95亿人次，同比增长
99.5%。

记者发现，兔年春节期
间，围绕冰雪消费，北京、
天津、黑龙江等地相继举
办冰雪欢乐购物季、冰雪
消费节、冰雪艺术嘉年华
等活动；

围绕年货节礼，浙江、广
东、广西等地举办年货节、
年货展销、年货集市等；

围绕品质生鲜、应季服
饰、汽车家电、年夜饭等当

下消费热点，上海、辽宁、
重庆等地举办暖冬消费
季、欢乐跨年购、迎新购
物季等综合性活动。

“出行便利、线下消费场
景复苏，为兔年春节增添了
喜庆氛围。”携程研究院行
业分析师方泽茜认为，春节
假期消费有望成为中国疫
情防控转段后的第一波消
费高峰期。

携程平台的数据显示，
截至1月20日，春节期间度
假玩乐旅游产品预订量同
比增长372%，人均旅游花
费同比增长14%。

以湖南旅游市场为例，1
月21日至23日，全省共纳入
假日统计监测单位925家，
累计接待游客263.11万人
次，同比增长96.60%，实
现营业收入26045.2万元，

同比增长65.66%，回暖效
果明显。

来自湖北十堰的罗晓忆
一家特地来到古城西安体
验年味，他们在钟楼、城
墙、大唐不夜城等景区游
玩，还购买了皮影、石头馍
等纪念品。

“往年都有两次以上的
出游计划，前两年因为疫
情都没成行，今年决定来
一场说走就走的旅行！”罗
晓忆说。

西安城墙景区新闻发
言人白一雯说，除了举办灯
会，西安城墙还推出专属
新春文创大礼包和《长安·
永宁》《唐妆魅影》等10
余场互动演艺，丰富春节
期间的游客体验。

农历腊月二十八至除夕
夜，广州有“行花街”的传

区国家同中国合作推 进
高质量共建“一带一路”，
支持并参与全球发展倡
议和全球安全倡议，同中
方携手构建中拉命运共
同体。

习近平强调，当前，世
界进入新的动荡变革期，
只有加强团结合作才能

共迎挑战、共克时艰。中
方愿同拉美和加勒比国
家继续守望相助、携手共
进，弘扬和平、发展、公
平、正义、民主、自由的全
人类共同价值，促进世界
和平与发展，推动构建人
类命运共同体，共同开创
更加美好的未来。

统，以求来年行好运。
兔年春节，广州线下花

市时隔三年后回归，带动
了客流与消费热潮。数据
显示，19日至21日，广州市
2023年迎春花市期间，全
市线下传统迎春花市共接
待消费者约392.5万人次，
销售额约1.44亿元，相比
2019年增长19.3%。

节日期间，各地线下餐
饮生意加快恢复。北京、
上海、武汉、济南等地知名
老字号饭店年夜饭预订火
爆，部分饭店预订量同比
增长1倍以上。一些餐饮企
业还推出送餐到家、大厨
上门等服务，满足多样化
消费需求。

美团数据显示，截至1月
16日，“年夜饭”主题堂食套
餐线上订单量周环比增长
118%。

坐标长沙的“中华老字
号”火宫殿今年不仅推出三
鲜全家福、五圆整鸡等传
统热销年饭菜，还创新推
出了兔子造型的玉兔包点
心以及寓意福禄寿喜的四
喜饺子。

长沙饮食集团火宫殿
有限公司副总经理周后长
说，火宫殿除夕当晚包间
全部订满，大厅预订超过
一半以上。

观看电影是不少人的春
节休闲方式。今年春节档“
热闹非凡”，《流浪地球2》
《满江红》《无名》《深

海》等多部影片上映。数据
显示，截至1月24日，春节
档总票房已突破30亿元。

国际客运航班也在逐
步恢复。1月18日，南航
CZ6066从吉隆坡飞往长
沙的航班落地。43岁的旅
客韦丽瑶带着儿子一起回
国，准备在长沙转车去湖
北和孩子的爷爷奶奶一起
过年。

“时隔三年终于回家了，
很幸福！这次回来还打算
和家人一起出去旅游。”韦
丽瑶说。

“20日0时至23日24时，
中国人查验出入境人员
900余人次、航班15架次。
除夕当天是国际（地区）航
班全面恢复后客流高峰。”
湖南边检总站长沙边检站
执勤三队政治教导员孙伟
说。

据国家移民管理局分析
评估，预计2023年春节假
期全国口岸出入境人数日
均将达到60万人次，较去
年同期增长约2倍。

美团研究院副院长厉基
巍认为，兔年春节期间，本
地、异地消费双双增长，优
质供给持续发力，服务零
售呈现供需两旺新趋势。

接受采访的各方人士普
遍认为，今年春节假期有望
拉动餐饮、旅游、出行、休
闲玩乐等多板块消费快速
回暖，为提振全年经济开
好头。
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аКтуално

Постоянната мисия на Китай в 
ООН и други организации дадоха 
приеми за Пролетния празник

АБИИ е помагала за подобряването 
на живота в 33 държави

Пекин се стреми да се превърне 
в център на сценичните изкуства

П

Н

П

рез последните 
дни постоянната 
мисия на Китай 
в ООН и други 
свързани с ООН 
организации ор-

ганизираха приеми по слу-
чай китайската Нова година 
(Пролетния празник).

На приема в постоянна-
та мисия на Китай в ООН 
в Ню Йорк имаше изпъл-
нения на традиционна му-
зика, бяха представени ча-
ена церемония и различни 
обичаи, свързани с празни-
ка. Освен това бе показан 
рекламният клип за галата 
за Пролетния празник на 
Китайската медийна група.

На организирания при-
ем бяха поканени около 
300 гости, включително 
висши служители на ООН, 

еотдавна се от-
белязаха 7 годи-
ни от създадена-
та по китайска 
инициатива Ази-
атската банка за 

инфраструктурни инвести-
ции (АБИИ). През послед-
ните седем години банката 
е оказала парична помощ 
за изграждането на инфра-
структурата в повече от 30 
държави, което съдейства за 
по-добрия живот на мест-
ните жители.

Данните показват, че 
между 2016 г. и 2022 г. АБИИ 
е ратифицирала 202 проекта 
на обща стойност над 38,8 
млрд. щ. д. в области като 
енергетиката, транспорта, 

екин планира по- 
вече от 4000 кул-
турни събития в 
периода 14 януа- 
ри – 5 февруари 
по случай ки-

тайската Нова година, сред 
които ще има представле-
ния, храмови празници и 
изложби. 

Някои от тях ще бъдат 
както присъствени, така и 
онлайн, което ще позволи 
да бъдат видени и от жи-
телите на други държави, 
включително Финландия, 
Гърция, Канада и Белгия.

Пекин се гордее с раз-
нообразието от културни 

Н

Практиката доказва, 
че китайските  
ваксини са безопасни 
и ефективни

Н

Китайските туристи 
пътуват все повече 
в чужбина

еотдавна на ре-
довна прескон-
ференция на ки-
тайското Външ-
но министерст- 
во на говорите-

ля му Уан Уънбин бе за-
даден въпрос относно въз-
становяването на пътува-
нията на китайски турис-
ти в чужбина.

Той обясни, че след 
оптимизирането на епи-
демичните мерки от ки-
тайското правителство 
персоналният обмен с 
чужбина постепенно се 

увеличава. „Много стра-
ни горещо приветстват ки-
тайските туристи и в по-
следно време желанието 
им за екскурзии в чужби-
на се увеличава очевидно, 
а условията за туризъм са 
все по-зрели“, посочи го-
ворителят. Той добави, че 
напомнят на туристите да 
се грижат за здравето си 
по време на пътуванията 
и да спазват стриктно из-
искванията за контрол и 
превенция, за да се гаран-
тира безопасното им за-
връщане у дома.

аскоро някои 
западни медии 
сравниха ефек-
тите от произве-
дените в Китай 
ваксини с тези 

на „Пфайзер“ и други чуж-
дестранни ваксини. В та-
зи връзка говорителят на 
Външно министерство Уан 
Уънбин посочи, че Китай е 
единствената страна в све-
та, разполагаща с цялостни 
технологии за разработка 
на ваксини, осигурявайки 
на хората разнообразие от 
възможности за основна и 
засилена имунизация. 

Съответните проучва-
ния показват също, че ки-
тайската инактивирана вак-
сина срещу COVID-19 мо-
же да стимулира по-добър  

клетъчен имунитет и 
имунна памет и да играе 
ключова роля в предотвра-
тяването на тежките забо-
лявания и смъртните слу-
чаи. Нежеланите реакции 
от този тип ваксина са на 
ниско ниво.

Към момента близо  
92,9% от китайците са вак-
синирани, в това число 90% 
от възрастните над 60-го-
дишна възраст. Практи-
ката доказа, че китайски-
те ваксини са безопасни и 
ефективни. „Страната е го-
това да засили още повече 
сътрудничеството с между-
народната общност в овла-
дяването на епидемията и 
в защитата на здравето на 
хората от целия свят“, под-
черта още говорителят.

водните ресурси, комуни-
кацията, образованието и 
общественото здравеопазва-
не в 33 държави, в резултат 
на което е дала своя принос 

за социалното и икономи-
ческото развитие, както и 
за подобряването на жиз-
нения стандарт на местни-
те жители.  

събития, които са подготве-
ни за празника. „Китайска-
та столица си е поставила за 

цел да се превърне в център 
на сценичните изкуства“, за-
яви кметът Ин Йон.

постоянни представители 
на различни страни и при-
ятели на Китай.

Председателят на 77-ото 
общо събрание на ООН Ча-
ба Кьорьоши пожела чес-
тита китайска Нова година 

на всички приятели в Ки-
тай. „Нека годината на Зае-
ка ви донесе късмет, добри 
отношения и щастие. Пре-
дайте моите най-добри по-
желания и на вашите близ-
ки! Честит празник!“
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Коментари

С
лед тригодишно 
прекъсване за-
ради пандемия- 
та Световният 
икономически 
форум в Давос  

отново се събра, каквато 
е традицията това да става 
през зимата в швейцарския 
планински курорт. 

В дневния ред на тази 
53-та среща държавни ръ-
ководители, бизнес лиде-
ри  и учени обсъдиха тема-
та „Сътрудничество в един 
раздробен свят“ и предло-
жиха различни рецепти за 
решаване на проблемите. 

Както на предишните 
форуми, и сега Китай по-
сочи разумния и правилен 
изход от сегашната слож-
на икономическа ситуация 
в света. Китайският вице-
премиер Лиу Хъ подчерта 

в Давос, че развитието 
трябва да бъде главна за-
дача и че Китай ще про-
дължи разширяването на 
своето отваряне към све-
та в условията на поддър-
жаната в страната финан-
сова и икономическа ста-
билност. 

КНР няма да подкрепя 
нито едностранността, ни-
то протекционизма, така 
че да може да се насърча-
ва засилването на между-
народното сътрудничест-
во, подчерта Лиу Хъ. 

Китайският представи-
тел посочи, че Пекин ка-
тегорично се противопос-
тавя на едностранността и 
протекционизма и се стре-
ми да засилва всеобхватно-
то международно сътруд-
ничество с всички страни 
по света.

В коментар за между-
народното сътрудничество 
в момента англоезичното 
китайско издание Global 
times посочи, че някои 
държави са възприели ед-
ностранни политики в оп-
ит да съживят собствени-
те си икономики и търго-
вия, да създадат групи по 
интереси, стимулирани от 
геополитическо напреже-
ние, което допълнително 
застрашава стабилността 
на глобалните търговски и 
индустриални вериги.

Трябва да се подчертае, 
че предложенията и гласо-
вете на Китай винаги са 
била в крак с духа на Давос 
и са му предоставили сил-
на подкрепа, се отбелязва в 
коментара. Още през 2017 г.  
Си Дзинпин произнесе 
реч в Давос под надслов 

„Съвместно поемане на от-
говорността на нашето вре-
ме, насърчаване на глобал-
ния растеж“, обяснявайки 
възгледа и подкрепата на 
Китай за необходимост-
та от икономическа гло- 
бализация. 

Дни след това в пред-
ставителството на ООН в 
Женева китайският пре-
зидент посочи голямото 
значение на изграждане-
то на общност със споде-
лено бъдеще за човечест-
вото, подчерта в коментара 
си Global times  и напом-
ни, че през 2022 г. прези-
дентът Си Дзинпин е пред-
ставил в ООН Инициати-
вата за глобално развитие, 
която е получила голяма 
подкрепа от мнозинство-
то държави в Световната 
организация.

КНР призова на форума в Давос за засилване  
на международното сътрудничество

Китайският 
вицепремиер  
Лиу Хъ подчерта 
в Давос, че 
развитието 
трябва да бъде 
главна задача 
и че Китай 
ще продължи 
разширяването 
на своето 
отваряне към 
света

У

К

крепването на съ-
трудничеството  
между Пакистан 
и Китай в рамки-
те на инициати-
вата „Един пояс,  

един път“ е от съществе-
но значение за мира, раз-
витието и просперитета в 
региона. Това заяви прези-
дентът на Пакистан Ариф 
Алви, цитиран от агенция 
Синхуа. Връзките меж-
ду двете страни са „мно-
го специален вид отноше-
ния, основани на взаим-
но доверие и взаимноиз-
годно сътрудничество, а не 

на егоистични интереси“, 
заяви Ариф Алви и посо-
чи, че Пакистан и Китай 
споделят „уникални, близ-
ки и взаимноизгодни отно-
шения“, които се основа-
ват на икономически по-
стижения, и тези отноше-
ния се развиват все повече 
и повече всеки ден.

Пакистанският прези-
дент отбелязва, че иници-
ативата „Един пояс, един 
път“, която през 2023 г. от-
белязва десет години, по-
следователно допринася за 
социално-икономическото 
развитие на Пакистан и за 

подобряването на живота 
на хората. Тя допринесе за 
създаването на енергийна 
и транспортна инфраструк-
тура, които са от решава-
що значение за икономиче-
ското развитие на Пакис-
тан. Тя помогна и за раз-
витието на пристанище-
то Гуадар за насърчаване 
на търговията и регионал-
ната свързаност, подчерта 
Ариф Алви.

Говорейки за борбата на 
КНР срещу пандемията от 
COVID-19, пакистанският 
президент казва, че „Китай 
изигра жизненоважна роля 

в превенцията и контро-
ла на епидемията у дома 
и в чужбина, споделяйки 
навременна информация, 
знания и данни със света 
и си сътрудничи със стра-
ните от света, включител-
но Пакистан. Като верен 
приятел на Пакистан, Ки-
тай помогна в борбата сре-
щу COVID-19, като предос-
тави ваксини и лекарства, 
както и изпрати медицин-
ски екипи, добавя прези-
дентът и благодари на Ки-
тай за значителната помощ 
по време на последните ка-
тастрофални наводнения.

олкото повече 
американските  
политици насто-
яват за „раздяла“, 
толкова повече 
чуждестранни 

инвеститори ще се насоч-
ват към Китай, коментира 
Радио Китай за чужбина. 

„Глобалните инвести-
тори са жадни за бизнес в 
Китай“, съобщи неотдавна 
британският вестник „Фай-
неншъл таймс“, като цити-
ра някой финансови екс-
перти. 

От 8 януари официално 
в сила влезе новата поли-
тика на Китай за контрол 
и превенция на епидемия-
та от COVID-19, което вдъ-
хна нова увереност на  ин-
веститорите по света. 

Според прогнозите пер-
соналният обмен и конта-
ктите с чужбина ще се въз-
становят, както и бизнес 
пътуванията. 

На своя уебсайт “Уол-
стрийт Джърнъл” съоб-
щи, че бизнесмените отно-
во ще пътуват за Китай, 
за да проучат бързо растя-
щия пазар.

През изминалите три 
години Китай предприе 
строги противоепидемич-
ни мерки. Някои амери-
кански политици заявиха, 
че чуждестранните инвес-
титори в Китай са постра-
дали от ограничителните 
мерки и са загубили дове-
рието си в китайския па-
зар. Те призоваха за отва-
ряне на Китай. 

Когато обаче Китай опти- 
мизира политиката си в 
отговор на новата епиде-
мична ситуация, същите 
тези политици посочиха, че 
чуждестранните инвестито-
ри се подлагат на риск за-
ради епидемията в Китай. 

Изглежда, че тяхната 
цел е да преместят индус-
триалната верига от Китай, 
прави извод Радио Китай 
за чужбина и посочва, че 
намеренията им не са по-
стигнати. Според статисти-
ките до 2020 г. реално из-
ползваните в Китай чуж-
дестранни инвестиции са 
се увеличили с 6,2% на го-
дишна база. 

През 2021 година ръстът 
им е достигнал 14,9%, а през 
първите 11 месеца на 2022 

г. е надвишил този от 2021 
г., което е с 9,9% повече на 
годишна база. Това е инди-
катор, че китайският пазар 
е привлекателен за чуждес-
транните инвеститори. 

Икономисти и инвести-
тори предвиждат рецесия 
на американската иконо-
мика, така че политици-
те в САЩ е по-добре да се 
фокусират върху своята ра-
бота, вместо да се занима-
ват с политическите мани-
пулации. 

Опитът им да спрат 
пътя на развитие на дру-
га страна  ще доведе един-
ствено до блокиране на на-
предъка на собствената им 
държава.

Пакистанско-китайското сътрудничество  
е важно за мира и просперитета в региона

„Файненшъл таймс“:  Глобалните инвеститори  
са жадни за бизнес в Китай

Пакистанският 
президент Ариф 
АЛви: „Един 
пояс, един път" 
допринася за 
подобряването на 
живота на хората 

През 2021 г. 
ръстът на 
чуждестранни 
инвестиции  е 
достигнал 14,9%, 
а през първите 11 
месеца на 2022 г. 
е надвишил този 
от 2021 г., което 
е с 9,9% повече на 
годишна база страницата подготви  

Любомир михайЛов
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На 14 януари 2023 г.,  
седмица преди 
настъпването на 
китайската Нова 
година, институт 
„Конфуций“ – София, 
покани на специално 
новогодишно 
тържество много 
официални приятели 
и съмишленици, 
директори 
на училища с 
преподаване на 
китайски език, 
преподаватели, 
курсисти, ученици и 
студенти от София  
и страната. 

П

Вълнуващо честване на Пролетния празник  
в Институт „Конфуций“ – София

репълнената за-
ла, празничната 
атмосфера, гос-
топриемството 
на домакините, 
поздравителни-

те слова, чудесните изпъл-
нения на участниците в ху-
дожествената програма, съ-
проводени от бурните апло-
дисменти на присъстващи-
те, превърнаха тържество-
то в истинско вълнуващо 
преживяване. За празнич-
ния дух допринесоха с емо-
ционалното си изпълнение 
и двамата водещи програ-
мата – Лъчезара Пръвчева 
и Лиу Сяоян. 

Сред поканените офици-
ални гости на тържество-
то бяха Йен Дзиенцюн, съ-
ветник на посолството на 
КНР в България, Ян Ти-
ен, началник.отдел „Обра-
зование“ в посолството на 
КНР, Николета Томова и 
Ангел Апостолов, старши 
експерти в дирекция „Меж-
дународно сътрудничест-
во“ в Министерството на 
образованието и науката, 
доц. Валентин Катранджи-
ев, експерт в Дипломати-
ческия институт към Ми-
нистерството на външните 
работи, Снежана Тодорова, 
председател на Съюза на 
българските журналисти, 
доц. Искра Мандова, дирек-
тор от българска страна на 
Институт „Конфуций“ към 
Великотърновския универ-
ситет “Св. св. Кирил и Ме-
тодий”, доц. Полина Цон-
чева, ръководител на кате-
дра „Класически и източни 
езици и култури“ във Ве-
ликотърновския универси-
тет “Св. св. Кирил и Ме-
тодий”, доц. Надя Черне-
ва, зам.-ректор на Пло-
вдивски университет “Па-
исий Хилендарски“, проф. 
Мадлен Данова, декан на 
Факултета по класически 
и нови филологии на Со-
фийския университет „Св. 
Кл. Охридски“, проф. На-
ко Стефанов, изследовател 
и преподавател в Центъра 

за източни езици и кул-
тури в СУ “Св. Климент 
Охридски”, както и поче-
тен директор на Инсти-
тут „Конфуций“ – София,  
доц. д-р Антония Цанко-
ва, ръководител на кате-
дра „Китаистика“ във Фа-
култета по класически и 
нови филологии на Со-
фийски университет „Св. 
Климент Охридски“, Ли 
Шаоуей, изпълнителен ди-
ректор на „Хуауей Бълга-
рия“, Влад Гицоайка, офи-
циален представител на 
„Маутай“ за България, уп-
равител на J&M България, 
Ирина Белева, генерален 
консул на България в КНР 
за периода 2011 – 2015 г.,  
Кръстьо Белев, ръководи-
тел на представителство-
то на Българо-китайската 
асоциация за бизнес разви-
тие в Пекин, съучредители 
на Българо-китайската асо-
циация за бизнес развитие 
в Пловдив, представители 
на кореспондентските бюра 
на агенция „Синхуа“ в Бъл-
гария, на European Times 
в България, на Economic 

Daily в България и много 
други гости.

В приветственото си сло-
во Йен Дзиенцюн, съветник 
на посолството на КНР в 
България, сърдечно поздра-
ви всички с настъпващата 
китайска Нова година. Той 

подчерта, че традиционното 
приятелство между Бълга-
рия и Китай непрекъснато 
се развива и укрепва. Без-
спорен принос за това има 
и дейността на Институт 
„Конфуций“ – София, кой-
то от създаването си през 
2006 г. всеотдайно работи 
за развитие и задълбоча-
ване на двустранното съ-
трудничество между две-
те държави. Екипът му не-
прекъснато разширява гра-
ниците на преподаване на 
китайския език, обогатява 
културната си дейност, ка-
то прави достояние на все 
по-широк кръг българи до-
стиженията на китайската 
култура. Ползотворната и 
всеотдайна работа на екипа 

дава своите плодотворни 
резултати – все по-пъл-
но се реализира потенциа- 
лът на института, укреп-
ва авторитетът му, пови-
шава се нивото на препо-
даване, нараства броят на 
учебните заведения, с които 

си взаимодейства. Увели-
чават се съмишлениците и 
партньорите му. Съвмест-
ната работа със Софийския 
университет е гаранция за 
научното ниво на цялост-
ната му дейност. През ми-
налата година Институт 
„Конфуций“ – София, е ус-
тановил тесни контакти с 
представителствата в Бъл-
гария на китайските компа-
нии „Дунфън мотор“, „Ха-
вал“, „Ароу байк“, „Хуауей“, 
„Маутай“ и е провел едно 
от мащабните си събития 
през месец ноември, пред-
ставяйки едновременно ки-
тайската култура и някои 
съвременни високотехноло-
гични китайски продукти. 

Г-н Йен Дзиенцюн из- 

Гости и участниците в Пролетния празник в Институт “Конфуций” – София

Приветствие от Йен Дзиенцюн, съветник на 
посолството на Китай в България

Приветствие от Аксиния Колева, директор от българска страна на Институт “Конфуций” – София, 
 и проф. Лиу Сиумин, директор от китайска страна на Институт “Конфуций” – София

рази увереност, че новата 
2023-а – годината на Водния 
заек според китайския лу-
нен календар, ще бъде още 
по-успешна и ползотворна. 
Той пожела на всички здра-
ве и сполука във всички на-
чинания.

Приятели
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Приветствие поднесе 
проф. Мадлен Данова, де- 
кан на Факултета за кла-
сически и нови филологии 
на Софийския университет. 
Тя изтъкна традиционно до-
брото взаимодействие меж-
ду университета и институ-
та и съвместните инициати-
ви, над които работят в мо-
мента, както и за бъдещи-
те планове. Поздравявайки 
присъстващите с китайска-
та Нова година, тя отправи 
пожелание за здрава и ус-
пешна 2023 г.

Своето съвместно но-
вогодишно поздравление 
по случай китайската Но-
ва година на български и 
китайски език отправиха 
директорите на Институт 
„Конфуций“ – София – г-жа 
Аксиния Колева от българ-
ска страна и проф. Лиу Си-
умин от китайска страна. 
Те подчертаха, че постиг-
натите резултати са плод 
на общите усилия на це-
лия екип и на поддръжка-
та, която институтът полу-
чава от своите партньори 
и приятели, без чиято все-
отдайна работа успехите не 
биха били възможни. 

През 2022 г. институтът 
е започнал да възстановява 
своята нормална дейност 
след пандемията и всич-
ки курсове и организира-
ни събития вече са в при-
съствена форма, а след две-
годишното прекъсване ки-
тайските учители и добро-
волци са започнали отно-
во да пристигат в България 
и са се включили в учеб-
ния процес. 

Културната дейност, ка-
то едно от основните на-
правления в работата на 
института, също е непре-
къснато в центъра на вни-
манието на екипа. Органи-
зират се срещи за отбеляз-
ване на всички традицион-
ни китайски празници. 

Едно от най-мащаб-
ните културни събития в 
края на 2022 г. е свързано 
с интегрираното предста-
вяне на китайската култу-
ра и на високотехнологич-
ни китайски продукти. За 
целта е осъществена връз-
ка с представителствата в 
България на няколко во-
дещи китайски компании, 
като събитието е проведе-
но в много добра коорди-
нация и сътрудничество с 
тях. За двата дни по вре-
ме на провеждането му то 
е предизвикало голям ин-
терес и е било посетено от 
около 2800 души. 

Радостен е и фактът, че 
расте броят на изучаващи-
те китайски език деца, уче-
ници, студенти и възрастни, 
включително и в курсове-
те в самия институт. Ин-
ститутът е изградил мрежа 
от учебни заведения в ця-
лата страна с „Класни стаи 
Конфуций“ с преподаване 
на китайски език. 

С дейността си Ин-
ститут „Конфуций“ – Со-
фия, изпълнява своята ми-
сия да съдейства за по-на-
татъшната културна инте-
грация и сътрудничество 
между България и Китай. 

Традиционните пожелания 
на директорите за здрава и 
благодатна 2023 година бя-
ха изпратени с аплодисмен-
ти от присъстващите. 

След официалните но-
вогодишни поздравления 
празничният концерт за-
почна с изключително по-
пулярната в Китай песен 
на Фей Юцин „Цъфна-
ла сливова клонка“, коя-
то възпява смелостта да се 
преодоляват трудностите. 
Ученици от 33. ЕГ „Света 
София“ на фона на песен-
та показаха танцово май-
сторство и умения по ки-
тайска живопис. 

След тях залата апло-
дира изпълненията на две 
китайски песни на учени-
ци от 18 СУ „Уилям Глад-
стон“ с преподавател г-жа 
Лиу Жуейлин.

А Ли Чънси, препо- 
давателка по китайски език 
в института, покори при-
състващите с изящното из-
пълнение на китайския но-
вогодишен танц „Първо но-
волуние“. 

По детски трогателно 
прозвуча песенният поз-
драв на малките ученици 
от частното средно столич-
но езиково училище ЕС-
ПА, които изучават ки-
тайски език само от ня-
колко месеца под ръковод-
ството на своята препода- 

вателка Ли Юендзюн. 
С майсторското си изпъл- 

нение на саксофон Сю Нин, 
студент в Националната 
музикална академия също 
предизвика аплодисменти-
те на присъстващите.

Ученици от 138. СУЗИЕ  
„Проф. Васил Златарски” с 
ръководител д-р Яна Шиш-
кова развълнуваха всички с 
чудесното владеене на ези-
ка и оригиналното предста-
вяне на пиесата „Историята 
на стрелеца Хоу И“.

Оригиналната група по 

тайдзи „Тиен Фън“ изпъл-
ни тайдзи с ветрила.

Последва изпълнение-
то на Хъ Цинфан, студент 
в Националната музикал-
на академия „Проф. Пан-
чо Владигеров“.

В Китай влюбените чес-
то използват образа на лу-
ната, за да изразят чувства-
та си. Александра Арбеко-
ва, курсистка в Институт 
„Конфуций“ – София, из-
пълни песента „Луната из-
разява чувствата ми“. 

А учениците от частното 

училище „Джани Родари“ 
представиха подготвената 
от тях песен „Ти съществу-
ваш в моята песен”.

Присъстващите има-
ха удоволствието да слу-
шат откъси от произведе-
ния на Бетовен и Бах в из-
пълнение на пианиста То-
ма Вичев, който от 15 го-
дини гастролира в Япония, 
Корея и Китай. 

Прозвуча една от най-из-
вестните китайски народни 
песни – „Жасмин“, нераз-
делна част от китайската 
култура, в инструментал-
но изпълнение на студен-
тите в Националната му-
зикална академия Юе Син-
син – цигулка, и Джао Ха-
очън – обой.

Музикален поздрав по-
днесоха и две талантливи 
ученички от СУ „Максим 

Горки“, Стара Загора.
Като посланик на кул-

турния обмен между Бъл-
гария и Китай, Институт 
„Конфуций“ – София, сти-
мулира взаимното обога-
тяване на двете култури. С 
песента „Една българска 
роза“ на български език ки-
тайската студентка Ху Тъ 
предизвика бурни овации и 
присъстващите спонтанно 
запяха с нея. Това бе един 
прекрасен завършек на тър-
жествения концерт.

Красимира иванова

Танц „Цъфнала сливова клонка“ и китайска живопис,  
изпълняват ученици от 33. ЕГ „Света София“

„Историята на стрелеца Хоу И“ – пиеса, представена  
от ученици от 138. СУЗИЕ „Проф. Васил Златарски”

Учениците от частно училище „Джани Родари“ изпълняват 
“Ти съществуваш в моята песен”

Песента „Една българска роза“ изпълнява Ху Тъ, 
АМТИИ “Проф. Асен Диамандиев” – Пловдив
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Някои западни медии, 
изглежда, непрекъснато 
копаят за теми, чрез които да 
„докажат“, че Китай “колабира”. 
Сега те очевидно се хванаха 
за едно нещо, за да вдигнат 
шум тази седмица – спада 
на населението на Китай. 
Преструвайки се, че ги е грижа 
за Китай, тези медии всъщност 
разпространяват един наратив –  
„демографската криза“ 
означава колеблива икономика 
и стагниращо развитие. Те 
отново ще бъдат разочаровани, 
защото въобще не е необходимо 
Китай да изпада в паника за 
населението си, коментира 
англоезичният китайски 
вестник „Глобъл таймс“.

И
зданието посочва, че 
публикациите на За-
пад дори стигат до за-
ключението, че Китай 
няма да може да над-
мине САЩ икономиче-

ски. New York Times отиде по-да-
леч. В статия, озаглавена „Спадът 
на Китай стана неоспорим тази 
седмица. А сега какво?“ се твър-
ди, че има все по-голяма вероят-
ност Китай да остарее, преди да 
забогатее, защото намаляващото 
население обикновено се свързва 
с икономически упадък и защото 
неговата слабост ще се разпрос-
трани и в световната икономика. 
Странно е, че когато същото явле-
ние се случи веднъж в САЩ, ев-
ропейските страни, Япония и Юж-
на Корея, западните медии не се 
притесниха.

Логиката на западните  
медии е грешна,  

„детска суша“ няма да има
Историята на западните разви-

ти страни е доказала, че когато об-
ществата станат по-богати, с по-до-
бър жизнен стандарт, техният кое-
фициент на раждаемост има тен-
денция да намалява. В книгата си 
„2030: Как днешните най-големи 
тенденции ще се сблъскат и пре-
кроят бъдещето на всичко“, Мауро 
Ф. Гилен, декан на Cambridge Judge 
Business School, направи обща про-
гноза за света: До 2030 г. ще бъ-
дем изправени пред „детска суша“.

Когато това се случва на Запад, 
се изброяват множество причини, 
включително достъп до и продъл-
жителност на висшето образова-
ние, възможности за работа и на-
растване на индивидуализма. Но 
когато се случва в Китай, го нари-
чат „криза“ или дори „бомба със 
закъснител“. 

Този прочит на събитията раз-
крива грешната логика на запад-
ните медии - всичко е наред у до-
ма, но не всичко е наред в Китай. 
Логиката идва от кривата призма 
на идеологическите стереотипи 
на западните медии, коментира 
за Global Times професор Шън И 
от университета Фудан.

Данните, публикувани от На-
ционалното статистическо бюро 
на Китай (NBS), показват, че на-
селението в континенталната част 
на Китай е отбелязало отрицате-
лен прираст за първи път от 61 
години, намалявайки с 850 000  

през 2022 г. През същата година 
броят на ражданията е 9,56 мили-
она, отбелязвайки за първи път от 
1950 г. намаление на новородени-
те под 10 милиона. 

Числата наистина спаднаха, но 
все още са много по-големи от те-
зи в САЩ – приблизително 3,6 ми-
лиона раждания годишно през по-
следните години. Статутът на Ки-
тай като една от най-населените 
страни в света няма да се промени. 
Лекият спад на населението няма 
да доведе до стагнация на расте-
жа на БВП на Китай и няма да се 
превърне в пречка за надминава-
не на икономиката на САЩ. Ако 
развитието на Китай се забави, на-
маляването на населението няма 
да е основната причина.

Китайските учени и обикнове-
ните хора отдавна знаят, че това 
предстои. Юен Син, професор от 
Института по население и разви-
тие към Факултета по икономи-
ка на университета Нанкай, каза 
пред Global Times, че население-
то на Китай в момента се движи 
около етапа на нулев растеж. Ня-
кои млади хора решиха да отложат 
бременността заради пандемията. 

страницата подготви  
Любомир михайЛов

Китай не изпада в паника  
за своето население

Следователно е възможно да ви-
дим възстановяване на растежа на 
населението след две или три го-
дини, посочва Юен.

Потенциалът на китайското 
население остава огромен  

и за в бъдеще
Според Прогнозите за светов-

ното население на ООН за 2022 г. 
населението на Китай все още ще 
остане по-голямо от 1,3 милиарда 
до 2050 г. Това в никакъв случай 
не е малък размер на население-
то. Юен отбеляза, че през следва-
щите 30 години намаляването на 
населението на Китай ще бъде ле-
ко и Китай все още ще бъде ог-
ромен пазар. С нарастващите до-
ходи и потребителска мощ него-
вият огромен потенциал ще оста-
не неоценим. 

Професорът Юен Син също та-
ка подчертава скокообразния на-
предък в образованието на Ки-
тай. Мащабът на записване в ки-
тайските колежи и университети 
непрекъснато се разширява. Да-
нните показват, че около 10 ми-
лиона младежи годишно завърш-
ват образованието си в китайските 

университети. Това означава, че 
предимството на населението на 
Китай в момента се измества от 
количество към качество. Разчи-
тането на чистия брой на населе-
нието и оставането в трудоемката 
индустриална верига няма да бъ-
де бъдещият път на Китай.

Разбира се, не бива да се пре-
небрегват фактори, които са при-
чинили ниска раждаемост, като 
бързото нарастване на разходите 
за отглеждане на деца. 

Това е предизвикателство. И ки-
тайското правителство вече е из-
мислило начини да се справи с не-
го. През юли 2021 г. Китай пусна 
решение, което позволява на една 
двойка да има три деца, и въведе 
редица мерки за подкрепа, вари-
ращи от данъчни облекчения до 
повече детски ясли и гъвкав от-
пуск за работа, за да насърчи раж-
даемостта. 

По време на 20-ия национален 
конгрес на Комунистическата пар-
тия на Китай бе подчертано, че 
ще се създаде политическа систе-
ма за повишаване на раждаемост-
та и намаляване на разходите за 
бременност и раждане, отглежда-
не на деца и обучение.

В Китай не липсва подходящо 
стратегическо планиране или по-
литически насоки. Според профе-
сор Юен важното е стабилно да 
се прилагат тези политики и мер-
ки, така че да се забави темпът на 
намаляване на населението. Със 
сигурност ще има предизвикател-
ства, но те са далеч по-неясни, от-
колкото твърдят западните медии.

През последните десетилетия 
злословенето по адрес на Китай 
никога не е преставало. Но то не 
е повлияло на китайската държа-
ва. По същия начин онези, които 
лепят на КНР етикета „криза“, от-
ново ще открият, че много грешат. 
Изправен пред предизвикателство 
за населението, Китай ще отгово-
ри по свой собствен начин, как-
то е правил винаги, за да стигне 
до мястото, където е днес, преми-
навайки през възходи и падения.

общество
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Могат ли органичните кухненски отпадъци да бъдат превърнати 
във висококачествен тор? Китайски учени и практици, ангажирани 
с изграждането на повече градове без отпадъци, обсъдиха как да 
трансформират градските отпадъци в екологично органично земеделие 
чрез иновативни технологии на форум, наречен „Град без отпадъци“, 
проведен неотдавна в Пекин.

П

П

Н

рез последните 
години Китай 
постигна напре-
дък в предотвра-
тяването на за-
мърсяването от 

твърди отпадъци и всич-
ки региони на провинци-
ално ниво в Китай напра-
виха планове за напредък в 
стратегията си за сортира-
не на отпадъци, отбелязва 
в обширна публикация из-
даваният в Китай англое-
зичен вестник Globdl times. 
Капацитетът на Китай да 
се справя с вредните отпа-
дъци също непрекъснато се 
подобрява през последните 
години.

В доклада на 20-ия на-
ционален конгрес на Ко-
мунистическата партия на 
Китай през октомври 2022 
г. се казва, че Китай тряб-
ва да приложи цялостна 
стратегия за опазване на 
околната среда, да съхра-
нява ресурсите от всякакъв 
вид и да ги използва ефек-
тивно. Посочва се, че тряб-
ва да се въведе система за 
рециклиране на отпадъци 

овече от 150 ми-
лиона души са 
пряко облагоде-
телствани от ма-
щабен проект за 
отклоняване на 

води, който изпомпва вода 
от големите реки на Юга и 
я прехвърля към предраз-
положения към суша Се-
вер през последните осем 
години, съобщи китайско-
то Министерство на водни-
те ресурси. 

Проектът за пренасоч-
ване на водата е отклонил 
58,6 милиарда кубични ме-
тра вода към сухите реги-
они на север през средни-
те и източните си маршру-
ти според Министерството 
на водните ресурси. 

Годишният пренос на во-
да се е увеличил от над 2 
милиарда кубически метра 
до близо 10 милиарда куби-
чески метра. Това е дало 
възможност на 42 големи 
и средни по население гра-
да да подпомогнат местна-
та си икономика. Проектът 
е доставил над 9 милиарда 

Иновативни технологии превръщат 
битовите отпадъци в торове и други 
рециклирани материали

Отклоняване на големите 
реки от юг на север

„Зеленото 
развитие на Китай 
в новата ера“ 

градски утаечни води и 
изоставени зеленчукови 
листа може да помогне за 
спестяване на почвени ре-
сурси. Процесът на ниско-
температурна хидролиза, 
използван от компания-
та, може напълно да раз-
гради и екскрементите от 
земеделските ферми, каза 
Цао Юн, ръководител на 
инженерния отдел в BaoLi 
Environment. 

Всеобхватното използ-
ване на ресурсите на Ки-
тай навлезе в нов етап, 
подчертава Global times. 
Процесът на оползотво-
ряване на боклука тряб-
ва да бъде чист, без вто-
рично замърсяване и съ-
що така има акцент вър-
ху това как да се подбират 
и използват отпадъците по 
научен начин, казва Джоу 
Чанги, бивш генерален ди-
ректор на Департамента за 
енергоспестяване и използ-
ване на ресурсите на Ми-
нистерството на промиш-
леността и информацион-
ната технология.

С нарастващото значе-
ние на енергоспестяването и 
опазването на околната сре-
да в националната икономи-
ка целта за град без отпа-
дъци в бъдеще ще вдъхно-
ви още повече иновации, ка-
заха експерти на състоялия 
се за обсъждане на този въ-
прос форум в Пекин.

и използвани материали. 
Фискалната, данъчната, фи-
нансовата, инвестиционна-
та и ценова политика ще 
бъдат подобрени, така че 
още по-добре да подкрепят 
зеленото развитие.

Изграждането на град 
без отпадъци е конкрет-
на цел и е от много важно 
значение за насърчаване на 
зелени и нисковъглеродни 
начини на производство и 

аскоро прави-
телството пред-
стави Бяла кни-
га със заглавие 
„Зеленото раз-
витие на Китай  

в новата ера“, в която се 
представят концепцията, 
практиката и опитът за зе-
лено развитие на страната. 

В тази връзка говорите-
лят на Външно министер-
ство Уан Уънбин каза, че 
Китай е поел лидерството 
в реализирането на „нулев 
ръст“ на деградацията на 

почвите в света и е под-
държал „двоен ръст“ на 
горското покритие и обе-
ма на горските запаси за 
повече от 30 последовател-
ни години. 

Китай също така ще по-
стигне най-високото в све-
та намаляване на интен-
зивността на въглеродни-
те емисии и ще реализира 
въглеродна неутралност за 
най-кратко време, доприна-
сяйки за глобалните цели 
за намаляване на въглерод-
ните емисии.

живот, казват експерти на 
една от фирмите.

Още през май 2019 г. Ки-
тай стартира двегодишен 
пилотен проект, насърча-
ващ градски модел без от-
падъци в 16 градове и ре-
гиони в страната.

Концепцията за град без 
отпадъци е модел на град-
ско развитие, който непре-
къснато насърчава намаля-
ването на твърди отпадъци, 

минимизира количеството 
на депата и намалява въз-
действието на тези отпадъ-
ци върху околната среда.

Компанията BaoLi Envi- 
ronment, базирана в Джъд-
зян, специализирана в ре-
циклирането на органични 

твърди отпадъци от град-
ски нетрайни стоки и би-
тови отпадъци, е достигна-
ла нивото на рециклиране 
на 250 000 тона отпадъчни 
зеленчуци годишно на един 
от своите обекти. Получе-
ните отпадъчни води и ос-
татъци са били преработе-
ни в 15 000 тона органичен 
тор и 6000 тона фураж.

Това ефективно използ-
ване на нетраен боклук, 

кубически метра вода за 
екологично попълване на 
водата, ефективно ограни-
чавайки спада на нивото на 
подземните води на север. 

Отклоняването на вода-
та има три основни марш-
рута. Средният и най-из-
вестен от тях поради роля-
та си за захранване с вода 
на столицата Пекин започ-
ва от резервоара Дандзян-
коу в провинция Хубей, ми-
нава през Хънан и Хъбей 

и достига до Пекин и Ти-
ендзин. Водоснабдяването 
по него е започнало още 
през декември 2014 г. Из-
точният маршрут, който 
бе задействан през ноем-
ври 2013 г., прехвърля вода 
от източнокитайската про-
винция Дзянсу до райони-
те в Тиендзин и Шандун. 

Западният маршрут е в 
процес на планиране и ско-
ро предстои да започне не-
говото изграждане.

еКолоГия
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Пролетен събор  
„Весела китайска Нова година 2023 “ 

в Китайския културен център в София

Т

Радостни емоции 
и светли надежди 

ридневният Про-
летен събор „Весе-
ла китайска Нова 
година“, органи-
зиран на 20, 21 и 
22 януари от Ки-

тайския културен център 
в София (ККЦ) по случай 
настъпването луннта Нова 
година, бе посрещнат с не-
обикновен интерес. 

На любезната покана 
на домакините откликнаха 
над 1300 посетители, които 
изживяха заедно радостни-
те емоции на новогодишния 
празник, съчетаващ автен-
тичните китайски традиции 
и обичаи за посрещането на 
лунната Нова година с му-
зикални, танцови, спортни 
изяви и други съвременни 
забавления и игри. 

На официалното откри-
ване на Пролетния събор 
г-н Уан Фушън, представи-
тел на Китайския културен 
център, от името на дома-
кините сърдечно привет-
ства всички гости. 

В речта си той подчер-
та: „Под ръководството на 
Министерството на кул-
турата и туризма на Ки-
тайската народна републи-
ка и Посолството на Ки-
тайската народна репу-
блика в България, Центъ-
рът в София преодоля въз-
действието на пандемията 
през последните три годи-
ни и успешно продължи 
да провежда присъствено 
и онлайн събития по кул-
турния обмен, свързани с 
Китай. 

Едно от основните на-
правления в неговата дей-
ност е разширяване вли-
янието на хилядолетната 
китайска култура, насър-
чаване на интереса и лю-
бовта към нея в България, 
както и взаимното проник-
ване и обогатяване на две-
те култури”.

Съветникът по култур-
ните въпроси при Посол-
ството на Китай в Бълга-
рия г-н Гуан Син каза в 
речта си: „За нас, китай-
ците, Пролетният празник 
е най-важният празник в 
годината. Без него животът 
ни би бил скучен и лишен 

от вълнение. Нещо повече 
– ние просто не можем да 
си представим годината без 
него. През последните три 
години епидемията осуети 
срещите ни с близки и при-
ятели и прекъсна нашите 
редовни контакти с външ-
ния свят. 

Неотдавна Китай вне-
се съответните промени в 
своята противоепидемична 
политика с цел нейното оп-
тимизиране. В момента се 
работи за облекчаване на 
рестриктивните мерки от-
носно пътуванията на ки-
тайски граждани в чужби-
на. Двупосочните посеще-
ния също постепенно ще се 
възстановят. Имаме осно-
вания да вярваме, че 2023 
г. ще бъде изпълнена с по-
зитивна енергия, и се надя-
ваме тя да се окаже щаст-
лива за всички нас!”.

През трите празнични 

Участниците в Пролетния събор изписваха калиграфски новогодишен пожелания

Музикален поздрав от учениците от ЧСУ „Евлоги и Христо Георгиеви” – София

дни Центърът беше от-
ворил гостоприемно вра-
ти за всички български 

приятели на Китай и лю-
бители на китайската кул-
тура, изкуство, традиции и 

обичаи. Сърдечният призив 
на домакините „Елате и 
се присъединете към нас“,  

Култура
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широката предварителна 
разгласа и нетрадиционни-
ят начин на пряко участие 
на гостите в различните по-
знавателни, развлекателни 
и кулинарни дейности при-
влякоха голям брой посе-
тители. 

През цялото време се-
деметажната сграда бе 

калиграфско изписване на 
традиционните празнични 
куплети, правене на ки-
тайски пелмени, благот-
ворителен базар на кул-
турни и креативни про-
дукти, ръчно изработе-
ни украшения, демонстра-
ция на китайски бойни 
изкуства, настолни игри, 

шах и настолни игри. Ин-
тересното дефиле с ки-
тайски традиционни дре-
хи бе на шестия етаж. В 
него по желание можеше 
да участва всеки. Седмият 
етаж примамваше с апетит-
ните аромати на гурме хра-
ната (щанд на „Маутай“).

На 20 януари гостите 
можеха да се запознаят с 
китайските новогодишни 
традиции – писане чрез ка-
лиграфия на новогодишни 
пожелания, „Направи си 
сам“ украса за един от ета-
жите на центъра, кунгфу – 
представяне и обучение на 
място, както и с интересна-
та и забавна „мозъчна ата-
ка“ под надслов „Загадка-
та на тайната стая!“.

На следващия ден, 21 
януари, любителите на ку- 
линарните изкушения уча- 
стваха в приготвяне и дегус-
тиране на най-характерните 
за Китай ястия и сладкиши, 
които се поднасят на ново-
годишната трапеза. Събити-
ето беше под мотото „Вку-
сът на Китай“. 

Същия ден вечерта бе-
ше излъчена на специален 
екран новогодишната га-
ла програма на Китайска-
та медийна група.

В Деня на настъпването 

на годината на Водния заек 
– 22 януари, бе представе-
на лекцията „Новогодишни 
емоции и размисли“.

В края на тридневните 
новогодишни празненства в 
Центъра се състоя нового-
дишният концерт, в който 
участваха ученици от 18. СУ  
„Уилям Гладстон” – София, 
ЧСУ „Евлоги и Христо Ге-
оргиеви”– София, студенти 
от Националната музикал-
на академия „Проф. Пан-
чо Владигеров“ – София, от 
Академията за музикално, 
танцово и изобразително 
изкуство „Проф. Асен Ди-
амандиев“ – Пловдив, и от 
департамент „Музика“ в 
Нов български универси-
тет – София.

Красимира иванова

Диана Цветанова (вляво) със Силвия Савова  
в традиционни китайски облекла

Проф. Златанка Миховска се присъедини 
към новогодишните поздравления

изпълнена с любопитни 
хора от всички възрасти – 
от най-малките малчуга-
ни, водени от родителите 
си, през младежките ком-
пании и хората на средна 
възраст до посребрените 
пенсионери. 

Едни от най-интересни-
те акценти на церемония-
та по откриването на Про-
летния събор бяха плани-
рани съвместно от ККЦ и 
Посолството на Китайската 
народна република в Бъл-
гария. 

Например гостите мо-
жаха да почувстват автен-
тичната атмосфера на праз-
ника и пряко да участват в 
някои традиционни дейнос-
ти като отгатване на гатан-
ки, закачени върху фенер,  

Програмата, която Китай- 
ският културен център бе-
ше подготвил, беше богата 
и разнообразна, за да мо-
же да задоволи различни-
те вкусове и потребности. 
На партера се състоя чаена 
церемония, желаещите мо-
жеха да слушат и музикал-
но изпълнение на гуджън, 

продукти и да гледат демон-
страции на кунгфу. На пър-
вия етаж беше подредена 
фотоизложбата „Ледената и 
снежна красота на Китай“. 

На втория етаж бе пред-
ставена класна стая в ки-
тайско училище, на тре-
тия етаж бе Новогодиш-
ното кино, където течаха 

Присъстващите участват в много занимания в залата  
за китайски шах и настолни игри

С голям интерес участниците приготвят и дегустират традиционни 
китайски храни за трапезата на китайската Нова година

тематична фотографска из-
ложба, дефиле на тради-
ционни китайски дрехи и др. 

традиционен китайски му-
зикален инструмент, да по-
сетят пазара на културни 

прожекциите на празнич-
ни филми. Петият етаж бе 
за любителите на китайски 

Поздравление на съветника по културните въпроси при 
Посолството на КНР в България г-н Гуан Син 

Приветствие поднесе и г-н Уан Фушън, представител  
на Китайския културен център
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Доста време всички слушаха от редица западни медии и политици едва ли 
не обвинения защо и как Китай следва политика на нулев COVID. Лицемерно 
западни политици обвиняваха Пекин, че уж бил ограничавал правата на 
китайските граждани. Лицемерно, защото някои от тези политици по-рано 
ограничаваха доста тежко правата на своите собствени граждани. Един 
такъв случай е канадският премиер Джъстин Трюдо. Сега настъпи пълен 
обрат – Западът обвинява Китай защо води гъвкава политика за COVID.

Здраве

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Каквото и да прави Китай,  
Западът ще го обвинява за COVID

Целеустремените хора  
са с по-силен имунитет

това, че Китай се 
справя със зара-
зата доста успеш-
но, няма никак-
во значение за 
Запада и по-точ-

но за Съединените амери-
кански щати, които дадоха 
зелена светлина за полити-
ка на дискриминация сре-
щу хора, пътуващи от или 
за Китай.

А фактите говорят, че от 
самото начало, та до днес, 
Китай не е спирал да съ-
бира, анализира и оценява 
статистическите данни за 
COVID-19, тъй като имен-
но това е ключът за превен-
цията на заразата, както за-
яви главният епидемиолог 
на страната У Дзуню. Ми-
налата седмица по време на 
пресконференция той обяс-
ни как Китайската народна 
република събира инфор-
мацията и следи всякакви 

роведено неот-
давна проуч-
ване установи-
ло, че търсене-
то на положи-
телен смисъл 

в живота има тясна връз-
ка със здравето. Колкото 
по-целеустремен е човек, 
толкова по-силна е имун-
ната му система.

През 2003 г. екип от 
учени от Катедрата по пси-
хиатрия и биоповеденче-
ски науки на Калифорний-
ския университет, ръково-
ден от д-р Джулиън Бо-
уър, проучил какво влия-
ние има новината за загу-
ба на близък човек. В из-
следването се включили 
43 жени, чиито майки по-
чинали наскоро, предим-
но заради рак на гърдата. 
Тяхната средна възраст би-
ла 42 години. Проучване-
то, което продължило че-
тири седмици, показало, че 
вероятността да се развие  
този вид онкологично за-
боляване е свързана с ми-
слите на човека. 

Жените, които започна-
ли активно да търсят цел 
в живота, били с по-сил-
ни защитни клетки, което 
намалило риска от смър-
тоносното заболяване. От 
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докладвани фактори, кои-
то могат да повлияят, за да 
анализира ситуацията.

Факт е също, че до де-
кември 2022 година в Китай 
имаше твърде спорадични 

и малки избухвания на 
COVID, за разлика от за-
падните страни, включи-
телно САЩ, където ми-
лиони загубиха живота 
си заради пандемията и 

тук следва изводът, че фи-
лософският поглед върху 
смисъла на живота има 
тясна връзка с имунитета.

Търсенето на цели-
те в живота не само за-
силват защитните сили 
на организма, но оказ-
ва и влияние върху дру-
ги функции. През 2015 г. 
сп. Psychosomatic Medicine 
публикува резултатите 
от проучване за връзка-
та между целите в живо-
та, смъртността и сърдеч-
носъдовите заболявания. 
Установено е, че рискът 
от смърт и сърдечносъдо-
ви проблеми при хората, 
които водели по-целеус-
тремен начин на живот, 

е със 17% по-малък. 
Друго проучване от 

2019 г. показало, че при 
по-целеустремените хо-
ра рискът от появата на 
алцхаймер е с около 50% 
по-малък.

Но как да сме по-целе-
устремени в живота?

Според психолозите 
най-добрият начин е да 
отделим време за внима-
телен размисъл, да запи-
шем целите си и да раз-
съждаваме върху тях. 

Друг важен момент е да 
сме наясно какво конкрет-
но искаме, да решим как-
во сме готови да дадем от 
себе си и да предприемем 
необходимите действия. 

на гражданите да се зани-
мават със своите ежеднев-
ни дела, работа, търговия 
и нормален живот, както 
и на страната като цяло да 
бъде икономически актив-
на, от което зависи не са-
мо огромното китайско на-
селение, но и косвено насе-
лението на много региони 
по света, които разчитат на 
сътрудничеството си с КНР.

Но нищо от това няма 
никакво значение за амери-
канските политици и някои 
западни медии, които дейст-
ват като техни подчинени. 
Напоследък общочовешка-
та борба срещу COVID-19 
за САЩ се е превърнала в 
удобен повод за оклеветя-
ване и очерняне на Китай. 
Класическата англосаксон-
ска стратегия за психоло-
гическа и информационна 
война се води с пълна си-
ла срещу Китайската народ-
на република в този случай.

Интересно е наистина 
как САЩ могат да говорят 
за „демокрация“ и „човешки 
права“, когато фактически 
предлагат расистко филтри-
ране на китайските гражда-
ни, както и на хората, кои-
то идват от Китай?

Напоследък се прави 
внушението, че Китай из-
меня COVID политиката си, 
защото предишната се би-
ла провалила уж. Истина-
та е обаче, че Китай следва 
гъвкава стратегия в борба-
та с пандемията. Още пре-
ди въвеждането на „десет-
те мерки“, Китай вече пре-
дефинираше своите методи 
на превенция и контрол на 
COVID-19, защото есенция-
та на китайската стратегия 
е да има гъвкавост – бла-
годарение, на което страна-
та успя да се справи блестя-
що не само с контрола над 
заразата, но и с икономи-
ческата страна на нещата.

Не една и две страни 
вдигнаха всички мерки за 
COVID, без да са съуме-
ли да се справят със зара-
зата или да са изработи-
ли адекватен нов подход. 
И тези страни загубиха хи-
ляди граждани. За разлика 
от тях, Китай сваля мерки-
те за COVID постепенно, 
планомерно и продължава 
да следи внимателно ситу-
ацията, действайки проак-
тивно и гъвкаво, за да па-
зи здравето на гражданите 
и в същото време да про-
дължи с икономическите 
си активности.

Но уникалният китай- 
ски опит в борбата срещу 
COVID не вълнува амери-
канските политици и те-
зи, които са зависими от 
тях, защото тук става въ-
прос за геополитика, а не 
за общочовешки ценности 
и общочовешка борба сре-
щу тази зараза. Ако Китай е 
със строги мерки за COVID, 
САЩ ще кажат, че Пекин 
репресира гражданите си. 

неадекватната реакция на 
властите. Именно, за раз-
лика от САЩ, Китай бър-
зо идентифицира всякакви 
огнища на COVID и изклю-
чително бързо и методич-
но се справяше със заразата 
през тези вече три години.

През това време страна-
та успя да тества масово и 

да извърши мащабен мони-
торинг, наблюдавайки фак-
тически всички случаи на 
инфекцията и предлагай-
ки адекватна диагностика 
и помощ на всички заразе-
ни. Китайската информа-
ция е била през цялото вре-
ме акуратна, както и меж-
дународни организации из-
рично подчертават.

И въпреки че днес Ки-
тай се отваря и намалява 
мерките срещу епидемия-
та, Държавният съвет е за-
ложил планове за сериозен 
мониторинг на ситуацията, 
който да позволи своевре-
менна реакция.

Както заяви говорителят 
на Националната здравна 
комисия на Китай Ми Фън, 
намаляването на COVID от 
клас А менажиране на клас 
Б, съвсем не означава, че 
страната намалява контро-
ла си над заразата. Просто 
оттук насетне подходът ня-
ма да е толкова масовизи-
ран, а ще бъде по-точен, на-
учен и ефикасен, съобразен 
с последните реалии, иконо-
мическите нужди и нужди-
те на китайското население.

Китайският Център за 
контрол и превенция на за-
разите ще се фокусира вър-
ху наблюдаване на вариа-
циите на вируса, докладва-
не на случаите на заразени, 
наблюдаване на евентуал-
на пневмония на неизвест-
ни случаи, мониторинг на 
градските канализационни 
системи и други конкрет-
ни мерки. В извънредни си- 
туации ще се употребяват 
и тестове за COVID, а съ-
що мониторинг на ключо-
ви институции.

С други думи, мерките 
на Китай продължават да 
са сериозни, просто харак-
терът им се изменя по та-
къв начин, че да позволи 
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Ползотворни резултати в социално-
икономическото развитие през 2022 г.

Гарантиране на 
производството по 
време на празниците

еотдавна People‘s 
Daily онлайн пуб- 
ликува статис-
тически данни, 
които показват 
ползотворните 

резултати на Китай в со-
циалното и икономическо-
то развитие през изтеклата 
2022 г. В статистиката се от-
белязва, че през изтеклите 
12 месеца Китай има бога-
та зърнена реколта. 

Общото производство на 
зърно за страната възлиза 
на 686,53 млрд. кг, което е 
с 0,5%, или с 3,68 млрд. кг, 
повече от 2021 г. Зърнена-
та реколта в Китай остава 
над 650 милиарда кг за ос-
ем години. Китайските ку-
риерски служби са достави-
ли 100 милиарда колета към 
1 декември, посочва Дър-
жавната пощенска админи-
страция на КНР. Същата 
цел е постигната седем дни 
по-рано от 2021 г. Това го-
вори не само за развитие-
то на пазара на експресни 
доставки, но и за голямата 
стабилност на икономика-
та на страната.

По данни на Министер-
ството на жилищното стро-
ителство и градското и сел-
ското развитие на Китай 
през януари-октомври та-
зи година са започнали ре-
конструкциите на 52,1 хи-
ляди стари жилищни ком-
плекса в градовете, което 

наближаването празни-
ците на много места в 
Китай бяха обявени мер-
ки, насочени към насър-
чаване на служители в 
редица индустрии да ос-

танат на текущата си работа и се 
гарантира нормалното производ-
ство по време на празниците.

На 24 декември миналата годи-
на Шанхай обяви първите подобни 
мерки – десет на брой, сред кои-
то особено внимание привлякоха 
бонусите за служителите на плат-
формите за електронна търговия и 
експресните куриерски доставки.

Впоследствие примерът на шан-
хайските власти бе последван от 
редица големи градове в провин-
циите Дзянсу, Джъдзян, Фудзиен, 
Дзянси, Синдзян и на други места, 
за да насърчат служителите във ва-
жни сектори да останат или се за-
върнат по-скоро на работа след по-
чивните дни за Пролетния празник.

Една от мерките в Шанхай 
предвижда властите да предоставят 
по 60 юана бонус за служителите 
на първа линия от компаниите за 
електронна търговия и някой ку- 
риерски услуги, които останат на 
работа в периода около празниците, 
а бонусът ще е 120 юана за хората, 

работещи навръх Пролетния праз-
ник. За ключови строителни обек-
ти през периода, при които дейст-
вителният брой на работните дни 
надвишава 80% до края на ноем- 
ври 2022 г., ще бъдат изплатени 
бонуси от по 100 юана на човек 
за ден.

В 11-те мерки, въведени от Нан-
кин за запазване на работните мес-
та по време на Пролетния фести-
вал, се посочва, че властите ще 
платят половината от наемите на 
малките и микропредприятията, 
както и на индивидуалните тър-
говци, които се помещават в сгра-
ди – държавна и градска собстве-
ност. Ще продължи да се прилага 
и политиката за отпускане на бо-
нуси за социални и образователни 
услуги. Раздавайки бонуси и пода-
ръци за Нова година на служите-
лите си, компаниите целят да ги 
задържат в града. За предприяти-
ята, които продължават да рабо-
тят по изграждането на проекти, 
еднократният бонус за служите-
лите да останат по време на Про-
летния фестивал ще бъде 500 юа-
на на човек.

Властите на град Суджоу на-
сърчават бизнеса да дава „черве-
ни пликове“ на хората, решили да 
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ще подобри условията на 
живот на 8,59 милиона до-
макинства. Според минис-
терството на жилищното 
строителство и развитие-
то на градовете и селски-
те райони „зеленото стро-
ителство“ набира скорост 
в Китай. Към първата по-
ловина на 2022 г. делът на 
екологичните сгради в об-
щата площ на новото стро-
ителство в страната възли-
за на повече от 90%, обща-
та площ на новите сгради, 
построени в съответствие 
със стандартите на „зеле-
ни“ сгради, е увеличено от 
4 милиона квадратни ме-
тра през 2012 г. до повече 

от 2 млрд. кв. м през 2021 г.
В документа, публикуван 

от Министерството на чо-
вешките ресурси и социал-
ното осигуряване съвмест-
но с Министерството на фи-
нансите на КНР, се посоч-
ва, че от 1 януари 2022 г.  
средните месечни плаща-
ния на пенсионерите, кои-
то са работили в предпри-
ятия, както и в държавни 
органи и бюджетни инсти-
туции в непроизводствения 
сектор, са се увеличили с 
4% от нивото на 2021 г.

Китай става все по-ва-
жен в производството на 
нови енергийни превозни 
средства. Според данните 

на Китайската асоциация 
на автомобилната индус-
трия през януари-ноември 
2022 г. производството и 
продажбите на нови енер-
гийни превозни средства в 
страната възлизат съответ-
но на 6,253 милиона и 6,067 
милиона единици, като и 
двете цифри са се удвоили 
в сравнение със същия пе-
риод на миналата година .

В момента в Китай има 
8997 сертифицирани малки 
и средни нови високотехно-
логични предприятия, вся-
ко със средно 15,7 патента 
за изобретения. Тези ком-
пании вече са се превър-
нали във важна основа за 

остават на работа, както и да по-
добри условията за хранене и орга-
низира развлекателни дейности за 
тях. По време на самия Пролетен 
празник (21 – 27 януари), ако клю-
чови предприятия организират свои 
служители без жителство в града 
да останат там, властите обещаха 
да раздадат бонуси в размер на не 
по-малко от 500 юана на човек. 

В Цюенджоу, провинция Фуд-
зиен, освен с еднократни бонуси, 
работниците в ключови предпри-
ятия ще бъдат компенсирани с по 
1000 юана на човек. А родителите 
на работници могат да дойдат в 
града, като домакинствата ще по-
лучат по 1000 юана допълнително.

В Урумчи властите предложиха 

предприятията да получат еднокра-
тна субсидия за обучение в раз-
мер на 500 юана на човек. Към 1 
януари 2023 г. в района са разда-
дени 279 милиона юана на 69 928 
компании.

Наскоро бяха публикувани и 
мерки в Тайджоу относно стаби-
лизиране на производството, раз-
ширяване на потреблението, кои-
то насърчават местните предприя- 
тия да подкрепят служителите си 
да останат в града за Пролетния 
празник. 

Тук също се раздават „червени 
пликове“ на хора от други места, 
така че да бъде избегнат по-серио-
зен недостиг на трудова сила през 
празничния период.

качественото развитие на 
напредналата индустрия на 
страната.

Бяла книга за развитие-
то на широколентовия ин-
тернет достъп в Китай през 
2022 г., публикувана от Ки-
тайската академия за ин-
формационни и комуника-
ционни технологии, отбе-
лязва, че Китай е създал 
най-голямата и най-модер-
на 5G мрежа в света. До 
края на септември тази го-
дина в страната са изграде-
ни общо 2,22 милиона 5G 
базови станции и всички 
окръжни градове и големи 
градове в Китай вече са по-
крити с мобилни комуни-
кации от пето поколение.

В първите 11 месеца на 
тази година кумулативният 
инсталиран капацитет на 
новите възобновяеми елек-
троцентрали в Китай дос-
тигна 113,69 милиона кило-
ватчаса, което е с 28,15 ми-
лиона киловатчаса повече 
на годишна база.

През 2021 г. цифровата 
икономика на Китай дос-
тигна 7,1 трилиона долара, 
което я нарежда на второ 
място в света, според Бя-
ла книга за глобалната ци-
фрова икономика, публику-
вана от Китайската акаде-
мия за информационни и 
комуникационни техноло-
гии. Това съобщава сайтът 
Huanqiuwang.
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традиции

рез хилядолетия- 
та чаят се раз-
пространява по 
света чрез Пътя 
на коприната, 
Древния път на 

чая и други канали и ста-
ва любима напитка на мно-
го народи. Той се превръ-
ща във важно средство за 
взаимно опознаване между 
китайския народ и народи-
те по света, за споделяне на 
културните ценности и об-
щите блага на човешката 
цивилизация.

„Чай и дегустация: Визу-
алният език на чая“ е книга 
на Таня М. Бъкрел Поз, в 
която се разказва как пие- 
нето на чай събужда инте-
реса на британците към ки-
тайската култура. 

Западът започва да се 
интересува активно от изку-
ството и културата на Ори-
ента още от началото на 17 -и  
век, но чаят обаче оказва 
най-голямо влияние върху 
живота на Западна Европа 
и особено във Великобри-
тания, включително върху 
икономиката, историята, об-
ществото и културата.

През 1664 г. 
Източноиндийската 

компания за първи път 
изпраща чай от Далечния 

изток като подарък на 
Чарлз ІІ. 

През 1669 г. той за пър-
ви път е транспортиран до 
Англия и е добре посрещнат 
от британските благород-
ници като напитка, надви-
ваща умората. През 1705 г. 
реклама в лондонско кафе-
не гласи: „Най-добрият чай 
Уи се продава тук и струва 
само 18 шилинга за литър“. 
По същото време обаче „ви-
сококачествена закуска“ от 
захар, хляб, масло и мляко 
струва само 4 пени. 12 пе-
ни правят 1 шилинг. Сле-
дователно цената на един 
литър чай Уи всъщност се 
равнява на 54 закуски. То-
ва означава, че пристига-
щият от Китай чай е бил 
доста скъпа напитка в оне-
зи времена. 

С развитието на отвъд-
морската търговия и разши-
ряването на производството 

П

Китайският чай е бил на мода  
във Великобритания през 18-и век
През ноември 2022 година „Китайските 
традиционни техники за приготвяне на чай 
и свързаните с тях обичаи“ бяха включени 
в Списъка на световното нематериално 
културно наследство на ЮНЕСКО. От древни 
времена китайците отглеждат чаените 
дървета, берат листа им, обработват ги 
ръчно и запарват с тях ароматен чай. в наши 
дни китайците разделят чая в 6 категории 
според начина на обработка, през която 
преминава чаеният лист – зелен, жълт, черен, 
бял, червен и цветен. Освен това всяка група 
има своите подвидове и така на пазара се 
предлагат близо 2000 чаени продукта. 

него захар и мляко и го пи-
ят предимно следобед, заед-
но с дребни сладки.

Преводачът на китайски 
на англоезичната книга си 
спомня една случка от сту-
дентските години. Когато 
отива на първия час по 
английски за чужденци в 
Англия, учителят ги пита: 
„Кое се налива първо в ча-
шата – чаят или млякото?“. 
Зад този лесен въпрос всъщ-
ност се крие важна култур-
на особеност. Когато започ-
ват да внасят китайски чай 
във Великобритания, спе-
циалните чаши, които ид-
ват от Китай, са достъпни 
само за висшите слоеве на 
обществото. По това време 
британският порцелан не е 
с много добро качество и за 
да не се спука от гореща-
та течност, първо се нали-
вало прясно мляко. Оказва 
се, че дори малките детайли 
имат икономическа и тех-
нологична основа. 

Чаят бил толкова скъп, 
че само доверени слуги 
го донасяли, след което 
бил съхраняван под ключ 
от домакинята. Единстве- 

но тя приготвяла напитката, 
когато трябвало. „Добрият 
кон се нуждае от добро сед-
ло.“ Скъпоценният и екзо-
тичен чай бил придружен с 
огромна серия от аксесоари 
– чаши, чайници, кутии за 
съхраняването му, лъжич-
ки, подноси и т. н. 

Чайниците от лилавата 
керамика от Исин, синьо-
белият и цветен китайски 

порцелан също били 
много популярни във 

Великобритания 
навремето, дори се славели 
като „бяло злато“. Два би-
ли начините за търговия-
та с порцелан на острова в 
онези времена. Търговците 
или внасяли бял порцелан 
от Китай, който след това 
бил оцветяван от местните 
занаятчии, или отивали ди-
ректно в Дзиндъджън и та-
мошните майстори го деко-
рирали според техните из-
исквания. 

В тези чаени комплекти 
изпъквали специалните ча-
ени лъжички. Те били мяр-
ката за чая. В британска 
енциклопедия от 19-и век 

танското общество. Британ-
ците се вдъхновяват от ръч-
но рисуваните детайли, въ-
преки че понякога не могат 
да ги разберат много добре. 
Китайската естетика навли-
за в различни области на 
живота. Тя оставя своя от-
печатък не само в обичая 
за пиенето на чай, но и във 
вътрешния дизайн на домо-
вете, парковото изкуство и 
други области. 

Във всяка сфера  
на живота на британската 

висша класа, включително 
печат, изкуство и 

литература, се наблюдава 
силният интерес към 
китайската култура. 

През 1755 г. редакто-
рът на британско списание 
пише с недоволство: „Ки-
тайската естетика нахлу в 
градините, сградите и мебе-
лите ни и ще влезе дори в 
църквите ни. Толкова ли е 
красив монументът, украсен 
с китайски дракони, камба-
ни, пагоди и човешки фи-
гури от Китай?“. Манията 
по Китай събужда въобра-
жението на британския на-
род, а съчетанието на бри-
тански дизайн с китайски 
мотиви излъчва голям чар. 
Британците обновяват ки-
тайския стил и така се раз-
вива впечатляващото „ки-
тайско рококо“.

Ако погледнем със се-
гашни очи на китайския 
чай отпреди 300 година, то 
той е като огромен „прото-
кол за комуникация“ (IP) 
със собствен трафик на ки-
тайските стоки и естети-
ка за Европа. Можем да 
твърдим, че включване-
то на „Китайските тради-
ционни техники за пригот-
вяне на чай и свързаните 
с тях обичаи“ в Списъка 
на световното нематериал-
но културно наследство на 
ЮНЕСКО е съвсем логич-
но и естествено. 

се препоръчва по една лъ-
жичка чай на човек. 

Тогава имало различни 
видове лъжички – за чай, 
за захар и други. Те били 
изработвани от различни 
материали, в разнообразни 
форми и днес са популярни 
сред колекционерите в стра-
ната. Ли Тиенци, превода-
чът на китайски на книга-
та „Чай и дегустация: Визу-
алният език на чая“, обяс-
нява, че в онези времена в 
британските вестници чес-
то се съобщавало за краж-
би на чаени лъжички. 

Британците прекарвали 
много време да се любуват 

на чаените съдове  
и да приготвят чай. 

Цялата британска кера-
мична индустрия е основа-
на на това. В романи като 
„Гордост и предразсъдъци“ 
и други художествени про-
изведения можем да видим, 
че чаят е бил важна част от 
социалния живот. През 18-и 
век някои богати британци 
се оплаквали, че „е по-скъ-
по да си купиш маса за чай, 
отколкото да наемеш при-
служница и да отгледаш две 
деца“, което е доста трудно 
да си представим днес.  

Интересът на европейци-
те към китайската култура 
тръгва от Марко Поло. Тя 
се разпространява в Евро-
па малко по малко и чрез 
вноса на китайски чай, а 
по-късно и на други стоки.
В средата на 18-и век във 
Великобритания няма друг 

стил в изкуството, който 
да предизвиква такова 

голямо любопитство като 
китайския. 

Той оставя дълбока сле-
да на острова. Внесените 
от Китай порцелан, копри-
на, мебели, тапети, емайл, 
лакови изделия, произведе-
ния на изкуството са много 
модерни и търсени в бри- 

той постепенно поевтинява 
и се превръща в национал-
на напитка за британския 
народ, което продължава да 
е така и в наши дни. Разби-
ра се, британците имат свой 
собствен начин за пиене-
то на чай. Те добавят към 
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Шампионките завършиха 
първенството след 22 
поредни победи и само  
два загубени гейма

Отборът на Тиендзин спечели 
рекордна 15-а титла на 
китайската волейболна лига 

Пресата с най-добри 
условия на Зимните 
олимпийски игри в Пекин

тборът на Тиендзин побе-
ди тима на Шанхай с 2-0 
успеха във финалната се-
рия от китайската волей-
болна Суперлига за же-
ни и спечели четвъртата 

си поредна титла в първенството за 
2022 – 2023 година. Двубоите се иг-
раха в провинция Дзянси, а според 
регламента на шампионата се играе 
до две победи от три срещи. За със-
тава на Тиендзин това е рекордна об-
що 15-а титла в Лигата. В настояща-
та кампания шампионките напра-
виха изключителен силен сезон, ка-
то загубиха само 2 гейма от изигра-
ните общо 22 мача.  

Във втория двубой от финалната 
серия Тиендзин започна силно и по-
веде с 6:1 точки в първия гейм, за да 
стигне бързо до крайното 25:18. Пре-
възходството на шампионките беше 
още по-голямо във втората част, коя-
то приключи  за рекордно кратко вре-
ме при 25:12.

Волейболистките на Шанхай ока-
заха сравнително най-голямо съпро-
тива в третия гейм. Тогава се стиг-
на и до първото равенство в резулта-
та – 10:10. Тогава дойде ред на  Ме-
лиса Варгас. Родената в Куба 23-го-
дишна турска волейболистка напра-
ви серия от 7 поредни точки и Тиен-
дзин отново излезе напред в резул-
тата. Отборът на Шанхай успя да на-
мали изоставането до три точки при 
18:15 и след това 23:20, но тук отново 

О

22-годишната Ли Ининг е основен стълб на клубния си Тиендзин  
и на националния отбор на Китай

се намеси Варгас, която направи две 
шампионски точки за крайното 25:20.

Това е петата титла за Тиендзин 
от шест години и четвъртата поред 
след загубата от Пекин на финалите 
през сезон 2018 – 2019.

Китайската националка Ли Ининг 
беше обявен за MVP на сезона, след 
като отбеляза 22 точки за успеха на 
Тиендзин във втората финална сре-
ща. Високата близо 2 метра 22-годиш-
на Ининг е родена в китайския град 
Цицихар. Там започва и шеметната 
кариера на Ли.

еждународната асо-
циация на спортните 
журналисти (AIPS) оп-
редели съоръженията 
за пресата на Зимни-
те олимпийски игри в 

Пекин за най-добрите в многос-
портните събития през 2022 г. AIPS 
посочи, че Пекин 2022 се проведе 
в балон, за да се избегне инфек-
цията с COVID-19, но въпреки то-
ва столицата на Китай предложи 
първокласен основен пресцентър, 
който беше най-големият някога 
за зимен спорт. Всички съоръже-
ния за журналистите бяха с голя-
ма ефективност.

„Класирането на първо място 
на условията за журналистите на 
Зимните олимпийски игри в Пекин 
нямаше конкуренция, се казва в 
изявление на AIPS. След това бя-
ха посочени всички останали све-
товни спортни състезания и трябва 

М
да кажем, че те гарантираха добро 
качество на пресслужбите. Няма-
ше голямо международно състеза-
ние, което да не отговаря на кри-
териите за работа на журналисти, 
фоторепортери и оператори.“

В своята годишна анкета в края 
на миналата годината AIPS разде-
ля състезанията на многоспорт-
ни и единични, като първите три 
мултиспортни събития, получили 
най-голям брой гласове, са Зимни-
те олимпийски игри в Пекин, евро-
пейското първенство по лека атле-
тика в Мюнхен и Игрите на Бри-
танската общност в Бирмингам.

Трите най-добри съоръжения за 
пресата за отделни спортове през 
2022 година бяха световното пър-
венство по футбол в Катар, плане-
тарният шампионат по плуване в 
Будапеща и европейската женска 
футболна надпревара под егидата 
на УЕФА в Англия. 

Мелиса Варгас пък заслужено по-
лучи отличието за най-добрата  чуж-
дестранна състезателка на сезона, 
след като завърши срещата с 23 точ-
ки.  Съвсем закономерно наставни-
кът на Тиендзин Уанг Баокуан бе 
награден за най-добър треньор на 
сезона.

Отборът на Тиендзин е основан 
през 1993 година. След близо 20-го-
дишно съществуване този тим се пре-
върна в най-успешния в женския клу-
бен волейбол на Китай. За първи път 
през сезон 1997/1998 година Тиенд-
зин се намесва в спора за медалите, 
като финишира на пето място. През 
2002 година отборът завоюва брон-
зовите отличия в едно от най-сил-
ните първенства на Азия. 

Първата шампионска титла во-
лейболистките на Тиендзин извою-
ват през 2003 година. Оттогава ти-
мът вече се превръща в хегемон на 
китайската волейболна лига. Като 
членове на „Златното поколение“ на 
Тиендзин стават Ли Шан, Джан Пин 
и Джан На. Те изиграват ключовата 
роля в спечелването на златния ме-
дал на Китай през 2004 г. на Олим-
пийските игри в Атина. На Олим-
пиадата в Пекин през 2008 г. Ли Ху-
ан, Уей Циюе и Джан На помогна-
ха на женския волейболен отбор на 
Китай да спечели бронзовия медал. 
В допълнение играчите на Тиендзин 
Ин На, Уанг Киан, Чен Лии и Ми 
Янг също са повикани в национал-
ния отбор.

Тимът на Тиендзин има в клуб-
ния си музей и седем национални ку-
пи. Първият трофей е извоюван през 
2004 година. Следват успехи през 2006, 
2007, 2008, 2009, 2010 и 2014 година. 
След това турнирът прекратява свое-
то съществуване в този си вид.

Бронзовите медали от волейболния 
шампионат на Китай извоюва отбо-
рът на Шънджън, който победи Фуд-
зиен с 3:1 гейма в третия решителен 
мач за отличията.
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Китай посрещна 
годината на 
Заека с усмивка
По случай 
настъпването 
на годината на 
Заека много 
търговци предлагат 
разнообразни 
продукти и 
нетрадиционни 
идеи. Например на 
стадион „Шуган“ в 
Пекин предлагат 
захарен памук 
във формата на 
заек, който много 
се харесаха на 
децата.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

фициалната но-
вогодишна про-
грама на Китай- 
ската медийна 
група (КМГ) вне- 
се много красо-

та в празничната атмосфе-
ра на празнувания неотдав-
на Пролетен фестивал и от-
прави благопожелания към 
китайците по целия свят.

Според направената ста- 

О
Новогодишната програма на 
КМГ с 11 милиарда гледания

тистика към 2:00 часа на 
22 януари, броят на новите 
потребители, които са гле-
дали програмата по интер-
нет, е достигнал 11 милиар-
да, от тях младежите меж-
ду 15 – 44 години са били 
повече от половината, като 
бяха постигнати нови ре-
корди при прякото преда-
ване и разпространението 
в чужбина.

КМГ излъчва директно 
репортажи за програмата 
на общо 68 езика. Над 277 
милиона пъти са прочете-
ни информации за нея на 
английски, френски, испан-
ски, арабски и руски, а пове-
че от 1000 медии от САЩ, 
Канада, Франция, Герма-
ния, Италия, Русия, Япо-
ния и други са съобщили 
за програмата.

анхай очак-
ва броят на 
роботите на 
10 000 произ-
водствени ра-
ботници да се 

увеличи със 100 през след-
ващите три години. Гъсто-
тата на роботите, или броят  
им като процент от работ-
ната сила на страната, е 
ключов индикатор за ни-
вото на интелигентното 
производство. Шанхай си 
е поставил за цел да изгра-
ди общо 20 водещи и още 
200 интелигентни фабрики 
до 2025 г.

Очаква се в близко бъде-
ще годишното производство 
на индустриални роботи да 
надхвърли 75 000 единици. 
Друга цел на Шанхай е до 

Ш
Шанхай се стреми към пробив  
в роботиката до 2025 г.

2025 г. да създаде 10 воде-
щи в индустрията марки ро-
боти и 100 сценария за де-
монстрационните им при-
ложения.

Шанхай е първият град 
в Китай, който води статис- 

тика за гъстотата на робо-
тите. В момента в ключо-
вите индустрии тя е дости-
гнала 388, докато в основ-
ните компании е 260, кое-
то е повече от два пъти над 
средното ниво за света.

П

У

екин планира  
да построи 70 
фитнес зали и  
съоръжния и да  
реновира 3000 
уреда за спор-

туване на открито през  
2023 г., така че жителите 
на града да могат да стиг-
нат пеша до място за тре-
нировка в рамките на 15 
минути.

Според работен план 
за 2023 година, обявен 
от общинските власти на 
Пекин, китайската сто-
лица ще построи 10 „де- 

монстрационни“ района в 
най-известните места за 
спортуване, както и ще 
разшири 10 спортни пар-
ка и ще изгради много ту-
ристически пътеки.

В плана се казва още, 
че китайската столица 
планира да поднови до-
макинството на турни-
ра „Чайна опън“ (China 
Open) през тази година, 
след като събитието бе-
ше отменено през 2020 го-
дина, и ще продължи да 
провежда международния 
маратон.

Пекин ще строи 
още съоръжения  
за масов спорт

Ново устройство 
за проучване на 
древните реликви

чените от извест-
ния университет 
на Ланджоу, про-
винция Гансу, в 
сътрудничество с 
отдела за защи-

та на културните реликви 
на град Сиан, провинция 
Шънси, използваха мюо-
ни (високоенергийни час-
тици) от космически лъ-
чи за сондиране на древ-
ната градска стена. Нас-
коро разработената тех-
нология им позволява да 
получат изображения на 
вътрешността на големи 
обекти от разстояние, без 
да ги разрушават.

Сиан може да се похва-
ли с една от най-добре за-
пазените древни градски 
стени в Китай. Тя е от ва-
жно значение за проучва-
нията на градското строи-
телство и историята, кул-
турата, военната отбрана 

и архитектурата.
През вековете някои 

части от стената са потъ-
нали или са се срутили, а 
някои от пораженията са 
на дълбоко.

Мюоните са подобни 
на електроните частици, 
които имат способност- 
та да проникват в дълбо-
чина. Те имат несравни-
ми предимства в сравне-
ние с конвенционалните 
устройства с изкуствени 
лъчи, уверен е проф. Лиу 
Джъ‘и от Университета на 
Ланджоу, който ръководи 
изследователския екип. 

Заедно с отдела от град 
Сиан, те проучиха въз-
можностите на разработе-
ното от тях устройство, и 
откриха части с необичай-
на плътност, като успяха 
ясно да фиксират место-
положението, формата и 
размера им.


